
Terugblik op de Nimrod
met Jantine van Rijsbergen   

Waarschijnlijk weet iedere lezer 
van De Jachthond dat we op 
11 november jongstleden de 

50ste editie van de Nimrod hebben 
gevierd op landgoed Heerlijkheid Ma-
riënwaerdt. In aanloop naar de Nimrod 
hebt u daar in ‘De Jachthond’ veel over 
kunnen lezen. Wat � jn dat we nu vanuit 
de organisatie hier ook een terugblik op 
deze Nimrod mogen geven! Jantine van 
Rijsbergen en ondergetekende maak-
ten beiden deel uit van de organisatie. 
Ik bewonderde een jaar lang haar toe-
wijding, kalmte en e�  ciëntie en krijg 
nu de kans Jantine een aantal vragen te 
stellen en samen te re� ecteren op vele 
maanden heel hard werken. 

-door Femke Lagaaij-

Hoe raakte jij bij de organisatie be-
trokken?
“Medio 2020 -best vreemd als ik het 
nu bedenk, we zaten in de eerste 
coronagolf- werd ik door Rens Joosen 
gevraagd of ik tijd en zin had om de 
Nimrod in 2023 te helpen organiseren. 
We hebben, nadat ik ja had gezegd, 
Stichting Nimrod 50 jaar opgericht. 
Bestuursleden waren Rens, Betty van 
der Woude, Jos Waltmans en ik.

Ons eerste agendapunt was het vinden 
van een locatie voor de jubileum 
Nimrod. We dachten al vrij snel een 
plek te hebben gevonden met mooie 
uitstraling en charme. Maar we liepen 
ook aan tegen enorme kosten. Door 
corona waren alle prijzen explosief 
gestegen. En er bleken op die eerste 
plek onoverkomelijke beperkingen met 
betrekking tot het aantal mensen dat 
we toe mochten laten. Ondanks veel 
voorbereidend werk -contact met de 
gemeente gelegd, het terrein voor de 
proeven bekeken- viel deze locatie af.

Vervolgens veel rondrijden, op zoek 
naar andere mogelijkheden. We heb-

ben zo aardig wat kilometers afgelegd. 
De meeste op het eerste oog geschikte 
locaties moesten toch van het lijstje af 
omdat er te veel kanttekeningen aan 
zaten.

In 2022 kwam eindelijk een andere, ge-
schikte locatie in beeld. Maar ook daar 
liepen we tegen zaken aan die uiteinde-
lijk onoverkomelijk bleken. November 
2022 zaten we zodoende dus weer 
zonder locatie.”

Marienwaerdt
“Tot onze grote opluchting kwam 
eind december ‘22 Mariënwaerdt in 
beeld. Precies op dat moment kwam jij 
-Femke- bij de organisatie. We hadden 
namelijk ontdekt dat we echt meer aan-
dacht aan de � nanciering en communi-
catie moesten besteden en vroegen jou 
om die taken op je te nemen.

Mariënwaerdt bleek heel enthousiast 
over de komst van de Nimrod, “wij” 
bleken al een tijd op de verlanglijst 
te staan. Het landgoed is natuurlijk 
prachtig en voor de proeven waren 
er ontelbare mogelijkheden. Wat een 

kans! Er waren echter wel veel voorzie-
ningen van buiten nodig. Een dak bo-
ven ons hoofd, wc’s, aanvoer van water 
en stroom, verharding van de onder-
grond. Het team van Mariënwaerdt en 
ons team moesten elkaar leren kennen, 
maar in de loop van de maanden kre-
gen we vertrouwen in elkaar en vonden 
we samen oplossingen voor de hobbels 
die we tegenkwamen. Een heel grote 
hobbel waar we overheen moesten zien 
te komen was de gemeente.”

De gemeente West-Betuwe
“We hadden voor deze Nimrod een Plan 
van Aanpak geschreven van tiental-
len pagina’s voor subsidiegevers en de 
vergunning-verstrekkende gemeente. 
Ik vermoed dat -gezien de vragen die 
we kregen- de gemeente het nooit 
zelfs maar heeft ingekeken. Zo was er 
op enig moment vanuit de gemeente 
de eis dat er hekken tussen de wer-
kende honden en het publiek moesten 
komen, want als een van de honden “uit 
zou breken” zou hij het publiek aan kun-
nen vallen. Ons hele hoofdstuk over het 
karakter van jachthonden, bleek paar-
len voor de zwijnen te zijn geweest”.
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Na enig aandringen, wil Jantine ant-
woorden op mijn vraag wat ze nooit 
van tevoren had kunnen bedenken 
met betrekking tot de vergunningsaan-
vraag. En dat is nogal wat. “Ik had nooit 
gedacht dat: 
• de gemeente West-Betuwe 
 ons een vragenlijst zou voor-
 schotelen van 45 pagina’s; 
• we o.a. een gedetailleerd 
 verkeersplan moest maken 
 van 5 A4-tjes met platte-
 gronden; 
• evenals een fotoreportage 
 van het terrein met alle 
 mogelijke “probleem-
 locaties” à raison van 6 
 pagina’s; 
• er van ons verwacht werd 
 dat we antwoord gaven op 
 de vraag hoe om te gaan 
 met verstuikingen, voedsel-
 vergiftiging, onwelwording, 
 reanimatie, legionella, kleine 
 open wonden, blaren, schaaf-
 wonden, onhygiënische situaties 
 en brandwonden; 
• en dat we daarnaast een extreem 
 weer plan van opnieuw een pagina of 
 zes dienden aan te leveren; 
• noch dat we van allerlei situaties het 
 risico en het gevaar moesten zien in 
 te schatten. Op een schaal van… 
 hoe gevaarlijk? Met als “winst” dat 
 wij binnen de organisatie nu volledig 
 op de hoogte zijn van de risico’s van 
 onweer, de kans op blikseminslag, de 
 gevaren bij zware stormwind, kou en 
 neerslag. En dat we nu ook weten dat 
 jachthoornblazers een geluidsniveau 
 van ongeveer 90 dBa produceren. Dit 
 hadden we toch zeker niet willen 
 missen…
• de gemeente, politie, brandweer 
 traag werkten of nauwelijks samen-
 werkten. Dat viel ons gewoon enorm 
 tegen en heeft ongelofelijk veel tijd 
 gekost. Dan kregen we -nadat we al 
 binnenste buiten waren gekeerd- 
 wéér een rits vragen en moesten we 
 die wéér beantwoorden… Het voelde 
 alsof we een tegenstander hadden 
 die ons graag wilde verslaan.
• dit hele vergunningentraject acht tot 
 negen maanden zou duren. Mariën-
 waerdt verdient een doorlopende 
 evenementenvergunning en de 
 gemeente zou naar mijn overtuiging 
 hartstikke trots moeten zijn op deze 

 prachtige locatie waar ook veel 
 organisaties binnen en rond de 
 gemeente baat bij hebben.”

Vrijwilligers
En hoe verliep het met de vrijwilligers 
Jantine? 
“Een van de eisen van de gemeente 
was dat geen van onze vrijwilligers die 
met veiligheid te maken hadden een 
dubbele pet op mocht hebben. Veilig-
heidsadviseur, veiligheidscoördinator, 
servicemedewerker, brandwacht, tent-
coördinator, terreincoördinator, coördi-
nator weer, coördinator publieksdicht-
heid, medisch, EHBO, BHV. Ze mochten 
niets erbij doen, terwijl dat andere 
edities van de Nimrod geen probleem 
vormde. Onze Veiligheidscoördinator 
Dirk Noorlander zei na a� oop dat we 
uiteindelijk zo’n goed bezette medische 
post hadden dat we ter plekke wel een 
open hart operatie hadden kunnen 
uitvoeren. Voor al deze vrijwilligers 
moest er een taakomschrijving komen. 
Dat hield een aantal teamleden ook 
weer forse tijd van de straat. Bovendien 
betekende het dat we meer vrijwilligers 
nodig hadden dan andere jaren.

Naast al deze mensen voor de veilig-
heid, hadden we natuurlijk vrijwilligers 
nodig voor op de proeven, voor de 
catering, de balie, de op- en afbouw, 
hand- en spandiensten. Toch werke-
lijk fantastisch dat ruim honderd (!) 

mensen bereid zijn geweest om deze 
dag mogelijk te maken voor onze 21 
deelnemers en publiek! Wij zijn elk van 
hen daar super dankbaar voor! Dat wil 
ik graag nogmaals benadrukken.”

Overige relaties
Jij hebt ook alle andere contacten 

bijgehouden Jantine, ik heb het net 
even nagekeken, dat is een lijst met 

278 namen en adressen. Wat een 
werk is dat geweest!
“Dat klopt. Ik heb van scratch 
af aan een contactenlijst 
moeten maken. Daar staan 
alle o�  ciële commissies op, 
VIPS, relaties van en rond 
Orweja, de Jagersvereniging, 
de deelnemers, de sponsors, 

de helpers, de fotografen. Al 
deze mensen krijgen een aparte 

uitnodiging. De een met parkeer-
kaart op kenteken, de volgende 

met een uitnodiging voor het eten, 
een bon voor een lunchpakket, con-
sumptiebonnen of met een bewijs voor 
bijzonder vervoer in de golfkarretjes. 
Met een paar mensen zijn we een hele 
dag bezig geweest om alle enveloppen 
met steeds weer een andere inhoud 
te vullen. Zo’n lijst zou wat mij betreft 
vanaf nu doorgegeven kunnen worden 
naar de volgende organisatie die hem 
dan alleen hoeft op te schonen en aan 
te vullen. “

Voor verbetering vatbaar
Jantine, je hebt het vuur uit je slo� en 
gelopen voor deze Nimrod. Met ons team 
hebben we van te voren aan alles ge-
dacht. Toch zijn er onderdelen waarvan je 
zou willen dat ze anders waren gegaan of 
die we beter hadden kunnen doen. Noem 
eens iets…
“Ik trek het me aan dat de coördinatie 
van de helpers tijdens de opbouw-
dagen niet helemaal goed is gegaan, 
waardoor sommige helpers donderdag 
of vrijdag niet op tijd ko�  e of een 
lunch hebben gekregen. Terwijl we juist 
zo zuinig op onze helpers zijn.

Ook was het heel vervelend dat we op 
last van de brandweer ons publiek niet 
op de dijk mochten laten staan, dan 
zouden proeven A en B veel beter te 
zien zijn geweest. We hadden eigenlijk 
geen alternatief voorhanden, maar ik 
druk de organisatie van de volgende 

met betrekking tot de vergunningsaan-
vraag. En dat is nogal wat. “Ik had nooit 

 wonden, onhygiënische situaties 

hen daar super dankbaar voor! Dat wil 
ik graag nogmaals benadrukken.”

Overige relaties
Jij hebt ook alle andere contacten 

bijgehouden Jantine, ik heb het net 
even nagekeken, dat is een lijst met 

278 namen en adressen. Wat een 

deze mensen krijgen een aparte 
uitnodiging. De een met parkeer-

kaart op kenteken, de volgende 
met een uitnodiging voor het eten, 

een bon voor een lunchpakket, con-
sumptiebonnen of met een bewijs voor 

Jantine van Rijsbergen
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Nimrods op het hart om de proeven 
ook op kijkplezier in te richten.

Het heeft mij verbaasd hoe weinig 
mensen zich realiseren wat het inhoudt 
om een dergelijk evenement te organi-
seren en hoe makkelijk er commentaar 
gegeven wordt. Ik moet nog lachen om 
de opmerking op FB dat we de par-
keerplaats vol hadden moeten leggen 
met rijplaten. Zo iemand heeft geen 
� auw benul van wat zoiets zou hebben 
gekost. Zelfs al hadden we de staatslo-
terij gewonnen, dan nog was het niet 
gelukt. 

En de dagen vlak voor de Nimrod wilde 
opeens half Nederland iets van ons, 
de mailbox overstroomde terwijl wij 
ondertussen heel hard bezig waren 
het terrein en de tent op te bouwen. 
Als je dan met een relatief klein aantal 
mensen bent, valt dat bijna niet te 
behappen.

Ik vind trouwens dat het publiek 
aardiger zou mogen zijn tegen de 
vrijwilligers. Het was rot te horen dat 
onze vrijwilligers soms werden uitge-
scholden wanneer ze probeerden de 
bezoekers te wijzen op plekken die vrij 
moesten blijven.

En dan hadden we natuurlijk enorm 
veel extra kosten door het slechte weer. 
We hebben een kraan moeten huren 
om extra rijplaten te leggen, loonwer-
kers moeten laten komen, voor een 
vermogen kunstgras laten aanrukken 
omdat het een grote modderbende 
was. Maar op zoiets kun je je eigenlijk 
nooit echt goed voorbereiden.”

Een veel leukere vraag: waar ben je 
blij mee?
“Ten eerste wil ik benoemen dat we een 
ontzettend goed team hadden. Ieder-
een had hetzelfde doel voor ogen en 
was bereid daar keihard aan te werken. 
Er was ook veel veerkracht in de groep, 
want gaande het proces moet je steeds 
kleine teleurstellingen of tegenval-
lers zien te verwerken. Ik merkte dat 
iedereen dat kon en dan de schouders 
er weer onder zette. Dat is super. Hoe 
dichterbij de 11de van de 11de kwam, 
hoe groter de groep werd. Je merkt dat 
het dan wat lastiger wordt om ieder-
een op één lijn te houden. Toch is dat 
grotendeels gelukt. Ik vind dat van ons 
allemaal een knappe prestatie. 

Dan hadden we natuurlijk een super lo-
catie! Alles was goed beloopbaar en de 
tent stond mooi centraal. Op meerdere 
plekken op het terrein waren ko�  e en 
thee verkrijgbaar. En er zijn uitdagende 
proeven uitgezet. Bij het intrainen wer-
den ze binnen 7-8 minuten volbracht, 
we hadden daarom gehoopt dat er zo’n 
vijf-zes honden mee zouden kunnen 
naar de jubileumproef. 

Ik was ook blij met onze fantastische 
tent! We hadden hem heel feestelijk 
ingericht en er was genoeg ruimte voor 
al onze bezoekers om te zitten en elkaar 
te ontmoeten. Hij had wat mij betreft 
werkelijk een jubileumwaardige uitstra-
ling. 

Ik ben er tevreden over dat we veel 
aandacht aan de deelnemers heb-
ben kunnen besteden. Zo hebben ze 
bijvoorbeeld een persoonlijke, mooie 
uitnodiging van ons thuis gekregen, 
zijn ze rustig ontvangen in een aparte 
ruimte, was er in hun wachtkamers kof-
� e en thee en kregen ze een bedank-
brief na a� oop. We hebben alle helpers 
op FB en in het programmaboekje in 
het zonnetje kunnen zetten en op de 
dag zelf zo goed mogelijk verzorgd. 

En dan ben ik dankbaar dat we mensen 
die slecht ter been zijn de service met 
de golfkarretjes hebben kunnen bie-
den, al was het veel extra werk om dat 
te organiseren. 

Het was leuk dat het optiek-punt van 
een van onze sponsors erg werd ge-

waardeerd. Daar kon de C proef uit de 
verte -met behulp van kijkers -worden 
gevolgd.

Blij ben ik ook dat we de materiaalwa-
gens van de rasverenigingen mochten 
lenen, dat was super handig: enorm 
veel dank daarvoor aan de LKN, NLV, 
WFRG en Stichting Zeeuwse Jachthon-
den.”

Media
“Dan denk ik met trots aan ons pro-
grammaboek… een heuse glossy! We 
hebben er zo’n 1400 verkocht en weg-
gegeven aan relaties en de vrienden. En 
het was erg � jn dat onze loterij zo’n suc-
ces is geworden, geweldig dat zo veel 
bedrijven daaraan hebben willen bijdra-
gen! De hele communicatie - met ont-
zettend veel posts op FB (met Nimrod 
2023 hebben we 33600 mensen bereikt, 
met Stichting Nimrod 50 jaar nog eens 
7500 -al zullen daar dubbeltellingen in 
zitten), fantastische exposure in de me-
dia en een levendige website - maakte 
dat de Nimrod voor veel mensen echt is 
gaan leven. We hebben denk ik ook een 
positieve bijdrage kunnen leveren aan 
de beeldvorming rond jacht en jagen in 
Nederland, met al die media-aandacht. 
Een overzicht van wat er in de pers is 
verschenen hebben we onlangs op 
onze FB pagina geplaatst.

Al met al hebben we met z’n allen niet 
voor niets zo hard gewerkt en ik vind 
dat we een prachtige Jubileum Nimrod 
hebben neergezet!”

Foto’s: Nimrod organisatie en 
Jeroenfotogra� e.nl

Femke Lagaaij heeft Dennis Rob ‘gestrikt’ 
voor een interview voor TV Gelderland

Molen getooid met Nimrod vlaggen
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